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خبر

آموزش

»سرپرست وزارت آموزش و پرورش«
 خبر داد:

مدارس شهری و پرجمعیت تا آخر 
آبان به صورت حضوری و ترکیبی 

بازگشایی می شوند
سرپرست وزارت آموزش و پرورش گفت: در سال های قبل، 
بالاترین نقش را در تربیت، مدرسه بر عهده داشت. با تحولات 
جهان امروز و شیوع ویروس کرونا، نقش این سه نهاد نیز 
تغییر کرده است و میزان اثرگذاری آنها در فرآیند تربیت، 
دستخوش تغییراتی شده است به گونه ای که امروز دو نهاد 
»خانواده« و »مدرسه« نقش کمتری در تربیت فرزندانمان بر 
عهده دارند و بخش عظیمی از این فرآیند به »جامعه« و ذیل 

آن »نهاد رسانه« منتقل شده است.
بازگشایی  به  اشاره  با  پرورش  و  آموزش  وزارت  سرپرست 
مدارس گفت: امسال، تصمیم گیری در خصوص بازگشایی 
مدارس در آغاز سال تحصیلی را صددرصد به انجمن اولیا و 
مربیان مدارس، واگذاری کردیم. امروز ۱۱۷ کشور دنیا آموزش 
تنها ۲۷ کشور،  و  اند  کرده  آغاز  کامل  به طور  را  حضوری 
آموزش های خود را به صورت ترکیبی )مجازی و حضوری( و 
باقی کشورها به صورت مجازی امر آموزش را دنبال می کنند.
بازگشایی  به سمت  امروز حرکت  این که  بر  تأکید  با  وی 
مدارس، یک الزام است و نه یک اختیار، بیان کرد: اگر نگران 
سلامتی دانش آموزان هستیم که قطعاً همینطور است؛ باید 
مهارت های »مراقبت از سلامتی« را به دانش آموز یاد دهیم 
نه این که او را از یک بحران جدا کنیم و در فضای محدود 
نگهداری کنیم. بحران، تهدید نیست و باید به آن به عنوان 

یک »فرصت« نگاه کنیم.
و  درآموزش  ما  گفت:  پرورش  و  آموزش  وزارت  سرپرست 
پرورش با توجه به دستور رییس جمهور و درنظرگرفتن تمام 
ملاحظات ستاد ملی کرونا و وزارت بهداشت، در تلاشیم تا 
بتوانیم مدارس را به صورت حضوری بازگشایی کنیم و البته 
بر سلامت دانش آموزان تأکید داریم و سلامت دانش آموزان 

برای ما مهم است.
کاظمی گفت: خوشبختانه واکسیناسیون دانش آموزان ۱۲ 
از  تا ۱۸ سال، در دستور کار قرار گرفته و امروز ۷۰ درصد 
دانش آموزان و ۸۵ درصد از معلمان و افرادی که با دانش 
آموزان در ارتباط هستند، واکسینه شده اند. آموزش و پرورش 
تمام پروتکل ها و دستورالعمل های بهداشتی را به مدارس 
ارسال کرده است و سرانه بهداشتی مدارس را نیز به استان 

ها واریز کردیم.
وی گفت: برای نظارت بر فعالیت مدارس سامانه ای طراحی 
شده است که نزدیک به ۹۵ درصد از مدارس در آن ثبت نام و 

آمادگی خود را از لحاظ بهداشتی اعلام کرده اند.
و  روستایی  مدارس  درصد  مهر ۴۵  اول  از  گفت:  کاظمی 
عشایری و با جمعیت کم، به صورت حضوری بازگشایی شدند 
و مدارس شهری و پرجمعیت نیز از نیمه آبان تا آخر آبان 

بازگشایی حضوری یا ترکیبی خواهند داشت.
سرپرست وزارت آموزش و پرورش ضمن تشکر از صدا و سیما 
و رسانه های خبری گفت: نقش صدا و سیما و خبرگزاری 
ها و کمک آنها در اقناع افکار عمومی و اطمینان خاطر به 
خانواده ها در بازگشایی حضوری مدارس، برای ما بسیار حائز 
اهمیت است و درصدد هستیم با حفظ و تضمین سلامتی 
دانش  به  مراقبتی«  »مهارت های خود  آموزش  و  ها  بچه 
آموزان، بازگشایی آرام، تدریجی و با اطمینان مدارس را داشته 

باشیم.
وی گفت: بر اساس آمار درحدود ۵۶ درصد مدارس، ۳۷درصد 
کلاس ها و ۳۱ درصد دانش آموزان ) حدود ۴ و نیم میلیون 
دانش آموز(، از اول مهرماه به صورت حضوری در مدارس 

آموزش دیده اند.
با  مربیان  و  اولیا  انجمن  جلسات  استمرار  گفت:  کاظمی 
مدارس بسیار مهم است و پیشنهاد می کنم این جلسات را 
به صورت ماهیانه از طریق شبکه شاد برگزار کنیم و من هم 

در این جلسات حضور خواهم داشت.

محیط زیست

کرونا در ایران

وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی اعلام کرد: طی ۲۴ 
ساعت گذشته، ۱۶۷ بیمار کووید۱۹ جان خود را از دست 
دادند و مجموع واکسن های تزریق شده در ایران از ۷۵ 
میلیون دُز گذشت. ۱۶ مهر ماه بود که تلفات روزانه کرونا 
بعد از ۸۲ روز به عدد ۱۸۵ یعنی مشابه ۲۷ تیر سال جاری 
رسید اما ویروس شاخدار در تداوم حرکت سینوسی مرگبار 
خود و بویژه پس از پایان خیز پنجم تقریبا روندی کاهشی 

را طی کرده که در سه روز گذشته مشهود است.
تلفات کرونا روز یکشنبه ۲۵ مهر ماه به عدد ۱۹۹ رسید، 
روز دوشنبه ۲۶ مهر ماه، ۱۸۱ مورد فوتی اعلام شد و روز 
سه شنبه ۲۷ مهر ماه روی عدد ۱۶۷ متوقف شد، بر اساس 
اعلام وزارت بهداشت، در شبانه روز گذشته و بر اساس 
معیارهای قطعی تشخیصی، ۱۳ هزار و ۳۰۸ بیمار جدید 
مبتلا به کووید۱۹ در کشور شناسایی شد که یک هزار و 

۷۸۳ نفر از آنها بستری شدند.
مجموع بیماران کووید۱۹ در کشور به ۵ میلیون و ۸۰۹ هزار 
و ۹۶۷ نفر رسید، همچنین طی ۲۴ ساعت گذشته، ۱۶۷ 

بیمار کووید۱۹ جان خود را از دست دادند و مجموع جان 
باختگان این بیماری به ۱۲۴ هزار و ۴۲۳ نفر رسید، تا کنون 
۵ میلیون ۳۴۷ هزار و ۴۸۳ نفر از بیماران، بهبود یافته و یا 

از بیمارستانها ترخیص شده اند.
۴ هزار و ۶۲۲ نفر از بیماران مبتلا به کووید۱۹ در بخش 
های مراقبت های ویژه بیمارستانها تحت مراقبت قرار دارند، 
تا کنون ۳۴ میلیون و ۲۲۴ هزار و ۸۲۳ آزمایش تشخیص 

کووید۱۹ در کشور انجام شده است.
همچنین تا کنون ۴۹ میلیون و ۳۷۴ هزار و ۲۰۸ نفر دُز اول 
واکسن کرونا و ۲۶ میلیون و ۶ هزار و ۱۰۹ نفر نیز دُز دوم را 
تزریق کرده اند و مجموع واکسن های تزریق شده در کشور 
به ۷۵ میلیون و ۳۸۰ هزار و ۳۱۷ دُز رسید، در شبانه روز 
گذشته، یک میلیون و ۲۶۶ هزار و ۶۳۷ دُز واکسن کرونا 

در کشور تزریق شد.
در حال حاضر ۹ شهر کشور در وضعیت قرمز، ۱۰۶ شهر در 
وضعیت نارنجی، ۲۲۸ شهر در وضعیت زرد و ۱۰۵ شهر در 

وضعیت آبی قرار دارند.

»مدیرکل دفتر امور بیابان سازمان جنگل ها« مطرح کرد:

طوفان های گرد وغبار در کشور امسال شدیدتر می شوند

تعداد بهبودیافتگان کرونا به ۵ میلیون ۳۴۷ هزار و ۴۸۳ تن رسید

اشاره  با  جنگل ها  سازمان  بیابان  امور  دفتر  مدیرکل 
خشکسالی حاکم بر کشور طی یک سال گذشته گفت: 
با توجه به خشکسالی اخیر  پیش بینی می شود امسال 
با  و  زمانی   تغییرات  با  ماسه  و  گردوغبار  طوفان های 

شدت بیشتری در مناطق مستعد رخ دهد.
اینکه  بیان  ضمن  گویی  و  گفت  در  جعفریان  وحید 
براساس آخرین مطالعات انجام شده حدود ۳۰ میلیون 
هکتار از عرصه های کشور تحت تاثیر فرسایش بادی 
هستند، اظهار کرد: این عرصه ها قابلیت وقوع گرد و غبار 
و حرکت شن های روان را دارند. ۱۳.۵ میلیون هکتار از 
این عرصه ها به لحاظ واقع شدن در عرصه های کشاورزی، 
مناطق سکونتگاهی، جاده ها، خطوط ریلی و ... به عنوان 
کانون های بحران فرسایش بادی شناخته می شوند که 

همه ساله علاوه بر اینکه خسارت های جدی را در این 
مناطق به بار می آورند، مناطق دورتر را نیز تحت 

تاثیر  پدیده گردوغبار قرار می دهند.
وی در ادامه دشت خوزستان را یکی از مناطق 
به  نسبت  به شدت  که  کرد  بحرانی معرفی 
گفت:  و  است  آسیب پذیر  بادی  فرسایش 
دشت سیستان، مناطقی از جنوب، مرکز و 
شرق استان کرمان، مناطقی از هرمزگان و 
خراسان جنوبی نیز از دیگر مناطق بحرانی 
هستند که در معرض خسارات و آسیب های 
جدی ناشی از طوفان های گردوغبار هستند 

بنابراین لازم است اقدامات عاجلی در این چند 
استان انجام شود تا بتوان شرایط را برای ادامه 

حضور مردم در این مناطق فراهم کرد.
افزود:  جنگل ها  سازمان  بیابان  امور  دفتر  مدیرکل 
این  در  تولید  زنجیره های  قطع  و  مهاجرت  متاسفانه 
عرصه ها یکی از  پیامدهای حرکت ماسه های روان است. 
مقابله با این معضل نیازمند برنامه ریزی دقیقی است 
که سازمان جنگل ها این برنامه  ریزی ها را انجام داده 
است و همواره بر تخصیص صد در صدی اعتبارات این 

بخش تاکید دارد.
وی با اشاره به خشکسالی حاکم بر کشور طی یک سال 
گذشته گفت: با توجه به خشکسالی اخیر  پیش بینی 
با  ماسه ای  و  وغبار  گرد  طوفان های  امسال  می شود 
تغییرات زمانی  و با شدت بیشتری در مناطق مستعد 
رخ دهد. از این رو تمامی تمهیدات برای استفاده بهینه 

از  ظرفیت های موجود را با غنی کردن دانش بومی و 
استفاده از تجارب و درس آموخته های سایر کشورها در 

دستور کار داریم.
درجه  در  را  ماسه ای  طوفان ها  تشدید  علت  جعفریان 
اول تغییرات اقلیمی دانست و اظهار کرد: خشکسالی  
شدیدی که طی یک سال گذشته بر کشور حاکم بود و 
گفته شد طی ۵۰ سال اخیر بی سابقه بوده یکی از علل 
تشدید طوفان های ماسه ای است که به نحوی متاثر از 
تغییرات اقلیمی است اما بخش دیگری از علل وقوع 

دخالت های  از  ناشی  ماسه ای  طوفان های  و  گردوغبار 
انسانی و مربوط به نوع مدیریت سرزمین است.

را  تالاب ها  حق آبه  نتوانیم  زمانی که  کرد:  اضافه  وی 
به درستی تامین کنیم، این تالاب ها به کانون های گرد 
تخریب  و  دام  بی رویه  تبدیل می شوند. چرای  غبار  و 
و  قابلیت ها  به  جامع  نگاه  فقدان  چنین  عرصه ها 
کاربری های اراضی عملا باعث می شود اراضی کشاورزی 
به  و  بدهند  از دست  را  کارکردهای خود  و  رها شوند 

کانون های گرد و غبار تبدیل شوند.
به عقیده مدیرکل دفتر امور بیابان سازمان جنگل ها، 
نحوه مدیریت منابع آب و چالش های این حوزه یکی 
از مهم ترین عوامل انسانی است که باعث خشک شدن 
تالاب ها و از بین رفتن  پوشش گیاهی در دشت های 
سیلابی و در نتیجه تشدید بیابان زایی در کشور شده 
است. هرچند  پدیده گرد وغبار مرز و استان نمی شناسد 
و نحوه مدیریت آب  در کشورهای هم مرز نیز می تواند 
منجربه وقوع گردوغبار شود و مناطقی از کشور ما را نیز 

تحت تاثیر قرار دهد.
نادرست  مدیریت  متاسفانه  پیامدهای  افزود:  وی 
سرزمین در سایر کشورهای همسایه نیز کشور ما را در 
قالب  پدیده گردوغبار تحت تاثیر قرار می دهد. از این رو 
این لازم است با توجه به حسن همجواری ارتباطات، 
هماهنگی  و همکاری های چند جانبه ای در حوزه 
عرصه های  برای ساماندهی  مدیریت سرزمین 
با  گردوغبار  کنترل  جهت  طبیعی  منابع 

کشورهای همسایه داشته باشیم.
مدیرکل دفتر امور بیابان سازمان جنگل ها به 
فرونشست زمین به عنوان یکی از  پیامدهای 
مدیریت نادرست سرزمین به ویژه در حوزه 
گفت:  و  کرد  اشاره  آب  منابع  مدیریت 
فرونشست یکی از  پیامدهای نهایی مدیریت 
نادرست سرزمین است. از این رو است که 
ما همواره بر مدیریت جامع حوضه های آبخیز 
تاکید کرده ایم چراکه آثار و  پیامدهای اقدامی که 
در بالادست یک حوضه صورت می گیرد می تواند در 
 پایین دست و انتهای حوضه آبخیز باعث از بین رفتن 
 پوشش گیاهی مناطق بیابانی، هجوم شن های روان و 

فرونشست زمین شود.
جعفریان در پایان تصریح کرد: عملا با نابودی آبخوان ها 
آن  در  که  می گیریم  قرار  طرفه ای  یک  جاده  یک  در 
کاهش  پیدا  زیرزمینی  آب  منابع  نگهداری  ظرفیت 
مدیریت  الگوهای  می شود  توصیه  بنابراین  می کند 
 پایدار سرزمین، مدیریت جامع حوضه آبخیز و حکمرانی 
مطلوب در حوزه منابع آب به درستی در تدوین برنامه 
هفتم توسعه که فعالیت های اجرایی آن به نوعی کلید 
خورده است، مد نظر قرار گیرد تا دستگاه های مختلف 

بتوانند نقش خود را در کاهش این  پیامدها ایفا کنند.

»دنیای هوادار« یاد و خاطره شهدا به ویژه سرباز وطن »فتحعلی بیگی«
 که ۲۷ مهرماه ۱۳۶۲ در عملیات والفجر ۴ منطقه مریوان

 به درجه رفیع شهادت نائل گشت را گرامی می دارد
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اجتماعی

راه و مسکن

»معاون وزیر راه و شهرسازی« خبر داد:
آغاز ثبت نام بی مسکن ها از روز 

چهارشنبه؛ جزئیات و شرایط
ثبت نام  آغاز  به  اشاره  با  شهرسازی  و  راه  وزیر  معاون 
بی مسکن ها طبق قانون جهش تولید از روز ۲۸ مهر ۱۴۰۰ 
گفت: متقاضیان واجد شرایط یک ماه برای ثبت نام فرصت 

دارند.
راه  وزارت  و ساختمان  معاون مسکن  محمود محمودزاده 
و شهرسازی با اعلام این که »ثبت نام متقاضیان مسکن در 
اجرای قانون جهش تولید مسکن از ظهر روز 28 مهرماه در 
این  در  کرد:  اظهار  آغاز می شود«،   saman.mrud.ir سامانه 
دوره از ثبت نام که اولین مرحله ثبت نام قانون جهش تولید 
مسکن است در شهرهایی که تاکنون امکان تأمین زمین 
است،  شده  مهیا  پروژه ها  احداث  شرایط  و  نداشت  وجود 

ثبت نام آغاز خواهد شد.
وی افزود: داشتن فرم ج سبز )عدم استفاده از امکانات دولتی 
و یارانه ای زمین و مسکن و تسهیلات(، نداشتن مالکیت 
خصوصی، تأهل و یا سرپرست خانوار بودن، و داشتن سابقه 
حداقل 5 سال سکونت در شهر مورد تقاضای مسکن از شروط 

اصلی برای ثبت نام متقاضیان است.
محمودزاده با تأکید بر اینکه ثبت نام اجرای قانون جهش 
تولید مسکن از روز 28 مهر در 31 استان و شهرهایی که 
زمین برای آنها تأمین شده است، آغاز خواهد شد، ادامه 
داد: اطلاعات هویتی سرپرست خانوار و افراد تحت تکفل 
وی که دارای شروط چهارگانه اعلام شده هستند به همراه 
وارد  سامانه  در  متقاضیان  توسط  باید  تقاضا،  مورد  شهر 
شود. بعد از پالایش اولیه و بعد از آنکه متقاضیان واجد 
مراجعه  برای  پذیرفته شدگان  از  شدند  شناخته  شرایط 
حضوری به ادارات کل راه و شهرسازی استان ها و یا سایر 
دستگاه های کارگزار و مجری از جمله بنیاد مسکن، دعوت 
می شود تا سابقه 5 سال سکونت در شهر موردتقاضا پالایش 
شود. بعد از کنترل سابقه 5 سال سکونت پذیرفته شدگان 
و واجدان شرایط در استان ها، در نهایت تأیید نهایی به 

متقاضی داده می شود.
به گفته وی، متقاضیانی که صحت مدارک آنها تأیید شده 
است به نظام بانکی برای تشکیل حساب سپرده مسدودی به 
نام خود معرفی می شوند و متعاقباً به پروژه های شروع شده و 

یا در حال احداث معرفی می شوند.
محمودزاده تصریح کرد: به محض تأمین اراضی در شهرهایی 
که زمین برای آنها در این مرحله تأمین نشده است، ثبت نام 
شهر  که  متقاضیانی  همچنین  می شود،  آغاز  دیگر  دوره 
موردتقاضای آنها در این دوره از ثبت نام در لیست شهرها 
نیست باید منتظر باشند تا اراضی در شهر موردتقاضای آنها 

تأمین شود.
معاون وزیر راه و شهرسازی با تأکید بر اینکه پیشنهادهای 
وزارت راه و شهرسازی در جلسه شورای عالی مسکن، برای 
افزایش تسهیلات بانکی اجرای قانون جهش تولید مسکن 
در تهران، کلان شهرها، مراکز استان ها و سایر شهرها مطرح 
و دشواری  تمام شده  اساس قیمت  بر  داد:  توضیح  شد، 
مختلف  شهرهای  در  ارتفاع  و  تراکم  نظر  از  کار  انجام 
پیشنهادی  تسهیلات  میزان  نظر  از  متغیر  جدول  یک 
پیشنهاد شده است، چنانچه  کارمزد تسهیلات،  به همراه 
پیشنهادهای ارایه شده با موافقت بانک مرکزی و شورای 
پول و اعتبار تأیید و مصوب شود، اطلاع رسانی عمومی 

خواهد شد.
محمودزاده تأکید کرد: تلاش کردیم در افزایش تسهیلات 
شود  تأمین  ساخت وساز  هزینه های  درصد   50 پیشنهادی، 
که این تسهیلات طی دوران ساخت به متقاضیان پرداخت 

می شود.
برای  محدودیتی  کرد:  اعلام  شهرسازی  و  راه  وزیر  معاون 
ثبت نام وجود ندارد و حداقل تا یک ماه امکان ثبت نام در 
 )saman.mrud.ir( سامانه اجرای قانون جهش تولید مسکن
وجود دارد، بنابراین واجدان شرایط بدون دغدغه، ثبت نام را 
انجام بدهند، طبیعتاً بعد از یک ماه از زمان ثبت نام، توقف و 

پیرایش در اطلاعات خواهیم داشت.

اقتصاد کلان

»رئیس هیات مدیره و مدیرعامل سازمان هدفمندسازی« پاسخ داد:

وزارت خانه ها از سازمان هدفمندی یارانه ها چقدر پول گرفتند؟

بازرگانی

مدیرکل بنادر و دریانوردی هرمزگان گفت: ۴ فروند کشتی 
حامل گندم، روغن خوراکی و ذرت در مجموع ۲۴۰ هزار 
و ۷۹۸ تن در بندر شهید رجایی پهلودهی شده و در حال 
به  اشاره  با  است، »علی رضا محمدی کرجی ران«  تخلیه 
پهلودهی همزمان چهار فروند کشتی حامل کالای اساسی، 
افزود: از این تعداد 2 فروند کشتی حامل 138 هزار و 798 

تن گندم هستند.
وی افزود: از 2 کشتی دیگر یکی حامل 30 هزار تن روغن 
خوراکی و دیگری نیز کشتی پهن پیکری حامل 72 هزار تن 
ذرت است که هم اکنون در اسکله 13 این بندر تخلیه و به 

شکل حمل یکسره وارد کشور می شود.
مدیرکل بنادر و دریانوردی هرمزگان یادآور شد: 12 فروند 
کشتی دیگر در لنگرگاه بندرعباس مستقر هستند که با 
برنامه ریزی صورت گرفته و سپری کردن فرآیند قانونی و 
اسنادی طی روزهای آینده در اسکله های ویژه کالاهای 

اساسی بندر شهید رجایی پهلودهی می شوند.
محمدی کرجی ران افزود: از مجموع این 12 کشتی، هفت 
فروند آن حامل 455 هزار تن گندم، 2 فروند حامل 71 هزار 
و 500 تن روغن خوراکی، 2 کشتی حامل 135 هزار تن جو و 
یک فروند دیگر نیز 62 هزار تن سویا را وارد کشور می کنند.

مدیرکل بنادر و دریانوردی هرمزگان با اشاره به حرکت 8 
فروند کشتی دیگر از کشورهای مبدأ به سمت بندر شهید 
رجایی،  اضافه کرد: این هشت فروند کشتی در مجموع 471 
هزار و 500 تن انواع کالای اساسی را حمل می کنند که با 
برنامه ریزی انجام شده طی ماه آینده وارد لنگرگاه بندرعباس 

خواهند شد.
طی شش ماهه سال 1400، یک میلیون و 556 هزار و 
63 تن کالای اساسی در بندر شهید رجایی تخلیه شده 
که نسبت به مدت مشابه سال گذشته 44 درصد افزایش 

داشته است.

پهلوگیری 4 کشتی غول پیکر حامل کالای اساسی در بندر شهید رجایی؛

 ۸ کشتی کالای اساسی در راه ایران

امید حاجتی، رئیس هیات مدیره و مدیرعامل سازمان 
هدفمندسازی یارانه های کشور از پرداخت 18هزار و 332 
میلیارد ریال به حوزه تولید و اشتغال موضوع بند الف 
تبصره14 به معاونت علمی و فناوری رئیس جمهور، وزارت 
جهاد کشاورزی، وزارت صنعت، معدن و تجارت، وزارت راه و 
شهر سازی، وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی، وزارت نفت، 
دانشگاه فنی و حرفه ای، سازمان فنی و حرفه ای، وزارت 
آموزش و پرورش و وزارت میراث فرهنگی و گردشگری خبر 

داد.
وی با اعلام این خبر عنوان داشت: این مبالغ در اجرای 
ردیف )28( جدول مصارف هدفمندی موضوع بند )الف( 

تبصره )14(  قانون بودجه سال 1400 کل کشور، از منابع 
سازمان هدفمندسازی یارانه های کشور به وزارت 

خانه ها و سازمان های صدرالاشاره پرداخت شد.
حاجتی با تشریح پرداخت ها از این ردیف به 
معاونت علمی و فناوری رئیس جمهور عنوان 
کرد: 919 میلیارد ریال در اجرای ردیف )28( 
جدول مصارف هدفمندی موضوع بند )الف( 
تبصره )14( قانون بودجه سال 1400 کل کشور 
به این معاونت پرداخت شد و با احتساب 
واریزی قبل به مبلغ سه هزار و چهار میلیارد 

ریال، جمعا سه هزار و 933 میلیارد ریال بصورت 
امروز  به  تا  معاونت  این  به  ها  دارایی  تملک 

پرداخت شده است.
مدیرعامل سازمان هدفمندی یارانه ها افزود: چهار هزار 

و 893 میلیارد ریال از این ردیف به وزارت جهاد کشاورزی 
پرداخت شد که با احتساب رقم واریزی قبل به مبلغ 
شانزده هزار و 77 میلیارد ریال جمعا بیست هزار و 970 
هزار میلیارد ریال به این وزارت خانه از محل منابع سازمان 

هدفمندسازی یارانه ها پرداخت شده است.
وی همچنین به واریز 4280 میلیارد ریال از ردیف تولید و 
اشتغال به وزارت صنعت، معدن و تجارت اشاره کرد و گفت: 
14هزار و هفتاد میلیارد ریال در مرحله اول به این وزارت 
خانه پرداخت شد و با احتساب این واریزی جمعا 18 هزار و 
سیصدوپنجاه میلیارد ریال به این وزارت خانه برای تولید و 

اشتغال از محل تملک دارایی سرمایه ای بند الف تبصره 18 
در اجرای ردیف 28 جدول تبصره 14 قانون بودجه کل کشور 

پرداخت شده است.
وی ادامه داد: در اجرای همین ردیف از جدول تبصره 14 
قانون بودجه کل کشور 4هزار و 280 میلیارد ریال به وزارت 
راه و شهرسازی پرداخت شد که از ابتدای سال تاکنون 18 
هزار و 350 میلیارد ریال از محل تملک دارایی سرمایه ای به 

این وزارت خانه پرداخت شده است.
مدیرعامل سازمان هدفمندسازی یارانه های کشور اضافه 
کرد: وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی در اجرای این ردیف 
612 میلیارد ریال دریافت کرده است. مجموع واریزی های 
این وزارت خانه تا امروز 2هزار 622 میلیارد ریال در حوزه 
تولید و اشتغال و از محل تملک دارای سرمایه ای موضوع 

ردیف 28 تبصره 14 قانون بودجه 1400 کل کشور بوده است.
حاجتی افزود: وزارت نفت در اجرای این ردیف 10 هزار و 
523 میلیارد ریال دریافت کرد که با احتساب واریزی قبل به 
مبلغ 2هزار و 584 میلیارد ریال جمعا 13 هزار و 107 میلیارد 
ریال موضوع تولید و اشتغال ردیف 28 جدول تبصره 14 

قانون بودجه کل کشور در سال 1400 دریافت کرده است.
وی افزود: دانشگاه فنی و حرفه ای نیز در اجرای این ردیف 
با موضوع اشتغال و تولید )بند الف تبصره 18(  354 هزار و 
667 میلیارد ریال دریافت کرده است که با احتساب واریزی 
مرحله قبل، جمعا 1521 میلیارد و 334 میلیون ریال تا به 

امروز به حساب این دانشگاه واریز شده است.
وی به تشریح پرداخت ها از این ردیف به سازمان فنی 
و حرفه ای اشاره کرد و افزود: 354 هزار 667 میلیارد 
ریال به حساب این سازمان در اجرای ردیف با 
موضوع اشتغال و تولید)بند الف تبصره 18( واریز 
شده است و با احتساب مبلغ واریزی قبل، 
جمعا 1521 میلیارد و 334 میلیون ریال تا به 
امروز به حساب این سازمان از محل تملک 

دارای سرمایه ای پرداخت شده است.
وی به پرداختی از این ردیف به وزارت خانه 
های آموزش و پرورش و میراث فرهنگی اشاره 
کرد و عنوان داشت: 354 هزار و 666 میلیارد 
ریال به این وزارت خانه پرداخت شد تا با احتساب 
و 333  میلیارد  مبلغ 1521  جمعا   قبل  واریزی 
میلیون ریال به این وزارت خانه پرداخت شود. همچنین 
به وزارت میراث فرهنگی و گردشگری نیز 919 هزار میلیارد 
ریال پرداخت شد و با احتساب واریزی مرحله قبل به مبلغ 
3هزار و 14 میلیارد ریال جمعا 3هزار و 933 میلیارد ریال از 
محل تملک دارایی سرمایه ای موضوع تولید اشتغال به این 

وزارت خانه پرداخت شد.
 امید حاجتی خاطر نشان کرد: کلیه مبالغ واریزی در اجرای 
ردیف 28 جدول مصارف تبصره 14 قانون بودجه سال 1400 
کل کشور با موضوع تولید و اشتغال به حساب این سازمان 
ها و وزارت خانه ها واریز شد تا جهشی در این حوزه را 

شکل بگیرد.

»دنیای هوادار« یاد و خاطر زنده یاد »زهرا حسن رمضانی«
- شهید مدافع سلامت - را گرامی می دارد

امید حاجتی، رئیس هیات مدیره و مدیرعامل سازمان هدفمندسازی یارانه های کشور از پرداخت 18هزار و 332 
میلیارد ریال به حوزه تولید و اشتغال موضوع بند الف تبصره14 به معاونت علمی و فناوری رئیس جمهور، وزارت جهاد 

کشاورزی، وزارت صنعت، معدن و تجارت، وزارت راه و شهر سازی، وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی، وزارت نفت، دانشگاه 
فنی و حرفه ای، سازمان فنی و حرفه ای، وزارت آموزش و پرورش و وزارت میراث فرهنگی و گردشگری خبر داد.
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استان ها

لرستان

»رئیس کمیسیون فرهنگی شورای اسلامی 
شهر خرم آباد« مطرح کرد:

شورای شهر و شهرداری قصد 
تقابل با هیچ دستگاهی را ندارد

رسمی  جلسه  هفدهمین 
خرم  شهر  اسلامی  شورای 
آباد با دستور کار ارائه گزارش 
در  گرفته  صورت  اقدامات 
رودخانه  لایروبی  خصوص 
های  خرم آباد با عدم حضور 
داریوش حسن نژاد مدیرعامل 
آب منطقه ای لرستان و با 
حضور سعید فتوحی شهردار نام آشنای مرکز استان در صحن 

علنی برگزار شد .
حمیدرضا صفریان که هنوز عدم حضور وحید کرم الهی مدیرکل 
راه و شهرسازی استان را در جلسه گذشته ناشایست می دانست 
با همان قصه مواجه شد و این بار عدم حضور داریوش حسن 
نژاد مدیرعامل آب منطقه ای لرستان در صحن علنی شورا سبب 
شد بی تعارف ترین سخنان را بیان کند: جناب آقای رئیس، 
جلسه قبل هم به شما عرض کردم پیگیری کنید چرا مدیرکل 
راه و شهرسازی به دعوت شورای شهر در جلسه حضور نیافته و 
نتیجه اش را به سمع و نظر نمایندگان مردم برسانید این کار 
انجام نشد و نتیجه اش این است که آقای حسن نژاد در جلسه 

شورا حاضر نشده است.
عضو هیات رئیسه شورای اسلامی شهر خرم آباد به حضور 
همیشگی شهردار مرکز استان در جلسات شورا اشاره کرد و 
افزود: مهندس فتوحی با وجود حجم بالای جلسات و مشغله 
فراوان کاری به احترام مردم در صحن علنی حاضر می شود این 
در حالی است که جایگاه اداری و اجتماعی جناب شهردار کمتر 
از یک مدیرکل نیست؛ مدیران دستگاه ها وظیفه دارند به احترام 

مردم در صحن شورا حضور پیدا کنند .
تاکید کرد: عدم همکاری دستگاه های  حمیدرضا صفریان 
خدمات رسان با شهرداری مشکلات عمده ای در سطح شهر خرم 
آباد به وجود آورده ، بی برنامگی و ناهماهنگی میان دستگاه ها 
سبب بروز مشکلاتی اعم از حفاری ها و کنده کاری های رها 

شده،خاکبرداری و غیره گردیده است.
اسلامی  شورای  اجتماعی  و  فرهنگی  کمیسیون  رئیس 
شهر خرم آباد با بیان اینکه شورا و شهرداری قصد تقابل با 
هیچ دستگاهی را ندارد، تصریح کرد: تعامل شورای شهر با 
دستگاه های اجرایی نگاه مثبتی است و باید این تعامل و نگاه 

مثبت حفظ شود.
وی اضافه کرد: بهسازی و نوسازی دیواره حفاظتی رودخانه ها 
ی کرگانه ،خرم رود و دره گرم باتوجه به فرسودگی و امکان 
تخریب آنها ، ضرورت دارد به طور ویژه در دستور کار قرار گیرد.

حمیدرضا صفریان گفت: با عنایت به  اینکه کارخانه آسفالت 
شهرداری خرم آباد در کمربندی قرار دارد و شرکت آب منطقه ای از 
رودخانه پایین دست اجازه برداشت شن و ماسه را به شهرداری 
نمی دهد، ناوگان عمرانی شهرداری باید کیلومترها طی طریق  
کند تا بتواند مواد اولیه را تهیه کند، بنابراین همکاری و تعامل 
دستگاه مربوطه هم صرفه اقتصادی دارد و هم مدیریت زمان 

را درپی خواهد داشت.

سوژه

در سال جاری از هر 4 کارگر 1 نفر شغل خود را ترک 
کردند، در این بین اشتباهاتی وجود دارد که شرکت ها 
اساس  بر  شوند،  می  مرتکب  کارکنان  حفظ  مورد  در 
داده های شرکت تجزیه و تحلیل مردم Visier، حداقل 
یک نفر از هر 4 نفر در سال جاری شغل خود را ترک 
 2021 سال  پایان  تا  است  ممکن  سهم  این  و  کردند 

افزایش یابد. 
شرکت   50 از  بیش  داوطلبانه  خروج  گزارش،  آخرین 

تجاری آمریکایی و بیش از 500000 کارمند در صنایع 
از نظرسنجی های  است، در حالی که بسیاری 

کارکنان در طول سال 2021 سهم افرادی را 
پیش بینی  داشتند،  کار  ترک  که قصد 

 PwC می کرد، مانند یک نظرسنجی
از  درصد   65 می دهد  نشان  که 

دنبال  به  آگوست  ماه  در  مردم 
کار جدید بودند، اما اطلاعات 
که  می دهد  نشان   Visier
میزان  آگوست  تا  ژانویه  از 
سالانه 25 درصد از افراد در 
را  خود  شغل  جاری  سال 

ترک کردند.

رئیس  نایب  کوک،  یان 
 Visier تجزیه و تحلیل مردم

 22  ،2019 سال  از  می گوید، 
یک  طول  در  کارکنان  از  درصد 

و  سابقه  بی  مالی  گردش  سال 
همه  از  قبل  کار  بازار  شدن  سخت 
گیری کرونا، کار خود را ترک کردند.

کوک به CNBC Make It می گوید: میزان تغییر 
شغل افراد بی سابقه بوده همچنین می افزاید با توجه 

به نحوه ارزیابی مجدد افراد از کار و ارزش های شخصی 
خود در طول همه گیری کرونا تعجب آور نیست، اما با 

این وجود کارفرمایان را شگفت زده می کند.
تابستان  و  بهار  در  مالی  گردش  ماه  چندین  از  پس 
4/3  میلیون نفر دیگر در ماه آگوست کار خود را ترک 
فراغت  اوقات  مانند  با صنایع  مرتبط  مشاغل  کردند، 
مشاغل  سایر  و  فروشی  خرده  تولید،  گردشگری،  و 

خدماتی به ویژه در تنگنا قرار دارند.
در  را  امروز  مالی  گردش  که  رهبرانی  می گوید  کوک 
نتیجه وقفه ای کوتاه در فعالیت های تجاری معمول 
خود می بینند و نه ایجاد اختلال شدید در نیروی کار ، 
این فرض اشتباه را دارند که برای حفظ و تقویت نیروی 

کار آینده باید چه کار کرد.
کوک می گوید: تغییر اساسی در نحوه تعامل کارکنان 

و کارفرمایان وجود دارد.

بنا به گزارش Visier، برخی از کارگران بیشتر از سایرین 
جمله  از  شوند،  می  خارج  کار  از  داوطلبانه  طور  به 
کسانی که دارای 5 تا 15 سال سابقه کار ، کارگران 40 تا 

45 ساله و زنان هستند.
کوک می گوید توجه به این نکته ضروری است که 
کارگرانی که این روزها به احتمال زیاد ترک کار می 
کنند. زمانیکه متخصصان جوان در عرصه حضور ندارند 
همچنین وقتی حرفه ای های نیمه حرفه ای و باتجربه 
از راه می رسند، سازمان ها دانش داخلی بیشتری را از 
دست می دهند و با اختلالات شدیدتری در تیم ها و 
رهبری خود مواجه می شوند. این کارگران گرانتر بوده 

و جایگزینی آن ها بیشتر طول می کشد.
کوک می گوید که ترک کارمندان با نرخ های بالاتر 
از حد معمول، لحظه کنونی را به یک رویداد منحصر 

به فرد و مخرب تبدیل می کند. در حالی که برخی 
ترک  قصد  که  افرادی  برای  زیاد  احتمال  به  آنها  از 
سیگار در سال 2020 را داشتند احساس می شود که 
در نهایت احساس امنیت کافی برای انجام این کار را 
دارند ، کوک می گوید مهمتر از آن این مساله است 
که مردم در حرفه خود ، تعادل کار و زندگی خود و 
نحوه مشارکت در کار تجدید نظر می کنند. این همان 
چیزی است که کارفرمایان برای حفظ کارکنان خود 

نیاز دارند. 
کار  نیروی  برای  زنان  میان  در  استعفاء  نرخ  افزایش 
برابری  که  حالی  در  است  کننده  نگران  کلی  طور  به 

جنسیتی در بسیاری از صنایع هنوز ضعیف است.
کوک می گوید: هر سازمانی باید به طور دقیق به جایی 

که این خروج ها را مشاهده می کند ، نگاه کند و 
استراتژی هایی را برای تغییر این مسیر تعیین کند.

در  نیز  امروز  کارفرمایان  از  بسیاری  می گوید  کوک 
تلاش برای حفظ و نگهداری خود مانند دوران پیش از 
بیماری همه گیر کرونا با رویکردی همه جانبه، مانند 
برنامه های  ایجاد  در جبران خسارت،  بازنگری  انجام 
بازخورد  برای دریافت  انجام نظرسنجی ها  تشخیص، 
در مورد سطح تجربه کارکنان و همسویی نقش ها و 
عملکرد با نرخ بازار است، با این حال، کوک خاطرنشان 
می کند: این رویداد شبیه هیچ رویدادی نیست. شما 

نیاز به پاسخ های مختلف به داده ها دارید.
او می افزاید که کارفرمایان اغلب در تجویز راه حل ها 
اشتباه می کنند بدون اینکه ابتدا اندازه گیری کنند که 
در کدام قسمت از گروه ، تیم یا حتی در سطح فردی 

فرسایش رخ می دهد.

از نظرسنجی های  بنابراین، کوک به جای استفاده 
احساسات  گیری  اندازه  برای  شرکت  سراسر 
کارکنان ، به رهبران توصیه می کند ابتدا 
چه  کنند:  بررسی  را  خروج  الگوهای 
دپارتمانی  چه  در   ، رود  می  کسی 
افزایش  چگونه  و  دارد  حضور 
خروج بر تجارت تأثیر می گذارد. 

گروه  مشاغل  که  هنگامی 
هایی را که برای حفظ نیاز 
دارند  بیشتری  کمک  به 
می  کنند،  می  شناسایی 
هدفمندی  اقدامات  توانند 
این  از  حمایت  برای  را 
کارگران انجام دهند تا برنامه 
ها و ابتکارات عمومی را به 

کار گیرند.
کوک مثال یک شرکت را ارائه 
گردش  خواهد  می  که  دهد  می 
مالی که بر درآمد آنها تأثیر می گذارد 
را بررسی کند. وقتی به الگوهای خروج 
نگاه کردند، متوجه شدند زنانی که به طور 
کار  های  شیفت  از  را  خود  سهم  نامتناسب 
دارند، به جهت عدم انعطاف پذیری در برنامه ریزی 
احتمال  به  وابسته،  و مراقبت های  برای کودک  کار 
زیاد کارشان را ترک می کنند. مدیران این داده ها را 
به مدیران میانی منتقل کردند ، سپس یک استراتژی 
که  این  از  اطمینان  و  شیفت  ساختار  تغییر  برای 
کارکنان می توانند برنامه های مناسب تری را داشته 

باشند ، طراحی کردند.
کوک می گوید، رویکرد متمرکز بسیار مهم است، حتی 
برای کارمندانی که قبلاً قصد ترک کار خود را داشته اند.

در  لحظه  این  به  پاسخ  بدترین  احتمالاً  گوید:  او می 
گردش مالی این است که فکر کنیم، هیچ کاری نمی 
توانیم بکنیم. همیشه این امکان وجود دارد که در مورد 
آنچه تصمیم خاص کارکنان را هدایت می کند ، تحقیق 
کرده و زمینه آنچه برای تغییر تصمیم خود نیاز دارند را 

ایجاد کنید.
CNBC :منبع

اقتصاد تحت تاثیر ویروس شاخ دار؛

تاثیر کرونا در بازار کار آمریکا

هر زن روی هم رفته ۳0 تا 64 بار و هر مرد به طور متوسط بین 6 تا 17 بار در سال گریه خواهد کرد!
اشک ریختن، چشمان انسان را پاکیزه کرده و عوامل حساسیت زا را از بین میبرد و ضمن کاهش دادن استرس، باعث 
میشود احساس بهتری پیدا کنیم، گریه کردن احتمالا میتواند به از بین رفتن باکتری ها کمک کند. اشک ها حاوی 

پروتئینی به نام لیزوزیم هستند که میتواند مولکول های مضر را از بین ببرد.

مهسا تیموری

 مترجم

در سال جاری از هر 4 کارگر 1 نفر شغل خود را ترک کردند، در این بین اشتباهاتی وجود دارد که شرکت ها 
در مورد حفظ کارکنان مرتکب می شوند، بر اساس داده های شرکت تجزیه و تحلیل مردم Visier، حداقل یک 
نفر از هر 4 نفر در سال جاری شغل خود را ترک کردند و این سهم ممکن است تا پایان سال 2021 افزایش یابد. 

فرشید گله داری

 نویسنده و خبرنگار
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فرهنگی
بانوان باردار حتما واکسن بزنند

وزارت بهداشت اعلام کرد: بارداری باعث افزایش احتمال ابتلا به کووید۱۹ علامت دار یا بی علامت نمیشود. عواقبی نظیر زایمان 
زودتر از موعد »زودتر از ۳۷ هفته« در بین زنان باردار مبتلا به کووید۱۹ بالاتر از زنان باردار غیر مبتلا به این بیماری است، دکتر 
ابوالقاسمی، عضو کمیته ملی مبارزه با کرونا اعلام کرد که، کسانی که بانوان باردار را از تزریق واکسن کرونا منع میکنند، اشتباه 

میکنند. واکسیناسیون کرونا، بانوان باردار را در برابر ابتلا مقاوم و درصورت مبتلا شدن، مانع شدت یافتن بیماری آنها میشود.

باذن الله..
می گفتند:  روستایی ها  قدیمی ها،  می شد،  که  ماه  اسفند 

زمین دارد جان می گیرد، اسفند خودش بهار است...
به گمانم اسفند ماه بود که رفته بودیم حسن آباد، صبح 
علی الطلوع سرمای تیزی نیشتر می زد به جانمان، راهی باغ 
کله خانه شدیم، دو تا درخت کوچک از توی پنجره ماشین 
بابا سرش را بیرون کشیده بود و باد زلفکانش را مانند پرچمی 
برافراشته در آسمان تکان می داد... و آقا زیر لب می خواند: 
»نغمه شوق پرستوهای شاد، نرم نرمک می رسد اینک بهار«

بهار بود، نهال ها را آوردیم پشت چشمه باغ کله خانه، بیل 
را گرفت در دستش، کمر بیل در بین انگشتان تنومند بابا 
گم شده بود، چند بار با پا محکم کوفت بر بیل و مشتی 
خاک شتک شد توی هوا، نوجوان بودم بابا بیلچه را داد 
دستم و با لبخندی گفت: »بیا باباجان، بیل بزن ببینم مرد 

شده ای یا نه!؟«
بیل را گرفتم و با نفسی بریده زمین را کندم، پدر ریشه های 
درختچه گردو را در حفره گذاشت و گفت تا من پرش کنم 
برو و یک دبه آب بیار و بریزم پایش. نهال اول را نزدیک 
کنار درخت سیب چشمه کله خانه کاشتیم و درخت دوم 

را کنار بادام ها...
بابا می گفت: این درختی که می نشینیم پای آن و تابستان 
ها آبگوشت بار می گذاریم، وقتی من به دنیا آمدم پدرم  

برای من و به نام من کاشت...
پدرش هم نامش جواد بود، »هفت ساله بود که درد یتیمی را 
چشید« پدربزرگی که سنش به ۳۰ نرسیده بود و دعوت حق 
را لبیک گفته بود. زن عموی سیدخانم پیرزن عاقله ای بود، 
قرآن می خواند و هر جا ختم انعامی بود با دقت قرائت می 
کرد. با وجود سن و سال بالا، حافظه خوبی داشت، هفته ای 
یک دو بار می آمد منزلمان و از او شنیدم که من پدربزرگت 
را دیده بودم، همین طور مثل بابایت قد بلند بود و سبزه رو... 
تصویری از پدربزرگم که ندیده بودمش در خیالم ساخت، خدا 
هم او را و هم پدربزرگ را بیامرزد...وقتی جواد به دنیا آمد 

نام پدر را بر او گذاشت تا نشانش گم نشود...
آخرین بیل را ریخت پای درختچه دوم، دبه آب را داشت 
خالی می کرد پای نهال و ادامه داد: وقتی خدا جواد را به ما 
داد، با ننه فرخنده بالای باغ کنار پرچین ورودی باغ، درخت 

گردویی کاشتیم. حالا حدودا چهل ساله باید باشد. 
خودم هم نوه دار که شدم یکی کنار راه اصلی باغ کاشتم و 
جان گرفت... این درخت را هم برای تو کاشتم، چند سال که 

به آن برسیم جان می گیرد و قد می کشد. 
حسن آباد زاده گاه پدری است، روستایی که باغات انگور و 
بادام و گردو دارد و سالیانی تعزیه هایش در میان محلات و 

روستاهای آن دیار زبانزد بود و هست.
خانه های روستایی پایین پای امامزاده دِه بود، بعد از زلزله 
بویین زهرا تقریبا چیزی از روستا باقی نماند، و ده را کمی 

آن سوتر با رنگ و رویی جدید ساختند.

آبگیرها و  را رها کرده بود و مجاور  بود تهران  آقا سال ها 
سپیدارها و باغات انگور شده بود. زندگی را در تنهایی سق 

می زد و به جایش، هوای پاکیزه به ریه فرو می بُرد.
پدر می خواست میان سالی و پیرسالی را در خاکی بگذراند 
که کودکی اش در آن گذشته بود. می خواست بعد از سال ها 
دویدن در تهران و نان به خونِ دل آغشتن در این شهر، برود 
آباد سادات، در تکه باغی که میراث  در خاک پاک حسن 
پدربزرگ بود و آن را در سال هایی که در تهران بود توسعه 
داده بود، روزها را با درخت ها کلاف می کرد و با گنجشک ها 
به زبان آذری سخن می گفت و برای خودش پای جوهای 
آب آواز می خواند، تابستان بود هر روز می رفتم توی باغ و 
آب می ریختم پای نهال ها، چشم انتظار بودم تا درخت قد 

بکشد و گردو بدهد.
میانه مهر ماه سرما در مثل گزمه ها توی دِه جولان می داد، 
گله دار ها گوسفندها را برده بودند توی باغ هایی که میوه 
های چیده شده بود. کنار چشمه منتظر آقا بودم که صدای 

مردانه و پر هیبتش توی باغ پیچید. 
زمستان بود، داغ این جوان آخری، این برادر آخری حسابی 
از پای در آورده بود او را، تاب نیاورده بود داغش را، تا اینکه 

ضربان قلبش ایستاد. 
وصیت کرده بود که اگر بار سفر را بستم مرا حتما ببرید 
حسن آباد، و سر قول و قرار پدر و پسری مانده بودم. و 
رفتیم تا دِه... و آن شانه های ستبر و نگاه نافذ را در حیاط 

قبر گذاشتیم. خاک ریختم و آبی روی آن...
من نهال گردو بودم برای پدرم که تنهایی را توی آن باغ بزرگ 
در روستایی خوش آب و هوا با چای می نوشید؛ که تنهایی 
را پای سپیدارها و درختان مو چال می کرد، تنهایی را پای 

جوهای آب آواز می خواند، تنهایی را با گنجشکها آذری حرف 
میزد، تنهایی را به تنهایی گره می زد. من یک نهال  بودم برای 
پدرم. همه چیزی که یک مرد شصت و چند ساله گوشه ی 
تنهایی اش در باغی کوچک و مغموم داشت. همه چیزی که 
یک مرد با موهایی در آستانه سپید شدن داشت. من یک 

نهال بودم؛ نهالی نو رس که  قد کشیدنش را ندید...

برای  نمایش  و  ساخت  مجوز  صدور  از  که  است  مدتی 
هم  سینمایی  سازمان  سایت  در  که  سینمایی  فیلم های 
گزارش آن ها بروزرسانی می شد، خبری نیست. در این بین 
برخی متقاضیان صدور پروانه نمایش یا ساخت از تاخیر در 
رسیدگی به پرونده فیلم خود گله مند هستند و با گفته های 
اخیر محمد خزاعی - رییس سازمان سینمایی - که حرف از 
شوراهای جدید زده، مشخص نیست تشکیل جلسه ها به چه 

صورت ادامه می یابد.
زیرمجموعه ای  که  نمایش  و  ساخت  پروانه  شوراهای 
و  نظارت  یعنی  سینمایی  سازمان  از  بخش  مهم ترین  از 
پرچالش ترین  و  پرحاشیه ترین  معمولا  هستند،  ارزشیابی 
اتفاق های سینما را رقم زده اند و از آنجا که کار اصلی این 
شوراها در نهایت، تایید فیلمنامه یا نسخه فیلمبرداری شده 
و سانسور آن هاست، انتخاب اعضای آن ها نیز مسئله ای مهم 

به شمار می رود.
در تمام سال های فعالیت این دو شورا، علاوه بر حضور 
یا  کارگران ها  از  نماینده ای  معمولا  که  سینماگرها 
تهیه کننده ها بودند برای افرادی خارج از حوزه سینما نیز 
را  نظارت  کفه  حضورشان  که  افرادی  می شد؛  زده  حکم 
سنگین تر می کرد. در این راستا برخی سینماگران معتقدند 
انحصار حضور افراد خاص و نیز دیدگاه های خاص تر سبب 
بروز مشکلاتی برای سینما شده و اگر نمی توان این شوراها 
بویژه پروانه ساخت را از سینما حذف کرد دست کم باید به 

افراد جدیدی میدان داد.
خزاعی اخیرا اعلام کرده است که اولین اقدامش در سازمان 
سینمایی بازنگری آیین نامه ها بوده است تا اشکالات برطرف 
شوند و به هیات وزیران ارائه دهند. او تاکید کرده است: 

»در حوزه نمایش آثار باید به قوانین شفافی برگردیم که 
سینماگرها آن را بدانند. در دوره ما فیلمی که امضا می شود 
و پروانه نمایش می گیرد، مسئولیت توقیف فیلم به شرطی 
که با فیلمنامه خودش تطبیق داشته باشد، در مرحله پروانه 
نمایش برعهده نظارت و ارشیابی است و ما قطعا پاسخگو 

خواهیم بود.«
او  دوره  در  نیست  قرار  براینکه  تاکید  با  همچنین  وی 

روند ساخت فیلم و ممیزی دشوارتر شود، درباره اعضای 
شوراها نیز گفته است: در هیات امناها نیاز نیست حتما 
آدم هایی باشند که کار سینما انجام می دهند زیرا تعاریف 
آن ها متفاوت است. شوراها به زودی معرفی خواهند شد و 
ترکیب شورای پروانه ساخت تقریبا مشخص شده و شورای 

پروانه نمایش نیز در حال مشخص شدن است.
است:  گفته  ساخت  پروانه  حذف  احتمال  درباره  خزاعی 

درباره شورای پروانه ساخت تهیه کنندگان بحث هایی دارند 
مبنی بر اینکه چه ضرورتی دارد و اینکه می تواند بر عهده 
گفتم  تهیه کننده ها  با  جلسه  در  من  باشد.  تهیه کننده ها 
برنامه هایشان را اعلام کنند و برای حذفش باید محاسن و 

معایب آن را کارشناسی کنیم.
رییس سازمان سینمایی در حالی بر بازبینی آیین نامه ها 
تاکید دارد که خروجی شوراهای پروانه نمایش و ساخت 

سازمان سینمایی در سال های گذشته باعث اعتراض هایی 
زیادی به  اگرچه فیلم های  از سوی فیلمسازان می شد و 
طور رسمی توقیف نشدند اما سانسورها هم کم نبودند. 
»قاتل و وحشی« حمید نعمت الله تقریبا آخرین فیلمی بوده 
که از شورای فعلی پروانه نمایش مجوز نگرفته و اگرچه 
فیلم های »مصلحت« و »لباس شخصی« هم به عنوان آثار 
توقیفی یاده شده اند، اما برخی اعضای شورای پروانه نمایش 

می گویند که این فیلم ها مجوز گرفته اند منتها گاهی برای 
و  متولی  نهادهای  یا  سازمان ها  سوی  از  فیلم ها  برخی 

سفارش  دهنده مانع ایجاد می شود.
همچنین پیگیری های ایسنا نشان می دهد که فیلم »قصیده 
گاو سفید« به کارگردانی بهتاش  صناعی ها که از مهر سال 
قبل در نوبت دریافت پروانه نمایش قرار دارد توسط اعضای 
شورا بازبینی شده اما خبری درباره تایید یا رد پروانه نمایش 
آن به صاحبان فیلم گفته نشده چرا که این فیلم نیازمند 

تاییدیه قوه قضاییه است.
این مسئله بار دیگر موضوع ورود و دخالت دستگاه های 
دیگر در مجوزهای وزارت ارشاد را یاداور می شود؛ دخالتی 
که به فیلم های زیادی آسیب زده از جمله »خانه پدری« 
کیانوش عیاری که در همین پروسه مشابه، دو بار توقیف 
شد و الان حتی مجاز به پخش در شبکه نمایش خانگی 

هم نیست.  
با این سابقه باید دید خزاعی با تاکیدی که بربازبینی و سخت 
نشدن ممیزی ها دارد، چقدر می تواند مشکلات سانسور را در 

دولت سیزدهم حل کند.
یاداوری می شود که در سال 98 حسن خجسته، محمد 
رضابالا،  مجید  شورجه،  جمال  کرمی،  حسین  احسانی، 
و  کریمی  هادی  محمد  پورحسین،  رضا  تبریزی،  کمال 
نمایش  پروانه  اعضای  به عنوان  حجت الاسلام خاموشی 
فیلم های سینمایی و منوچهر شاهسواری، فریدون جیرانی، 
محمود اربابی، حسین کرمی، حسن بلخاری، جمال شورجه 
پروانه  شورای  اعضای  عنوان  به  زاده  نقاش  مسعود  و 
ساخت فیلم های سینمایی از وزیر وقت حکم گرفتند، اما 

در این مدت تغییراتی در نفرات شوراها ایجاد شد.

یادداشت

سینما و تئاتر

»به نام پدر«

من نهال گردو بودم برای پدرم...

»رییس سازمان سینمایی« پاسخ داد:

چه خبر از مجوزهای ساخت و نمایش سینمایی؟

رضا شاعری

  نویسنده
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ورزشی

سوژه

این بار در مازندران؛
رکوردهای جدید 

»آقای روپایی جهان« ثبت شد
مهدی حب درویش با حضور در شهر رویان مازندران و به دعوت 
تیم هنرمندان پاسارگاد به هنرنمایی با توپ و ثبت رکوردهای 
جدیدی پرداخت، رکورددار روپایی جهان در کتاب گینس برای 
نخستین بار ۲ هزار روپایی در قایق در حال حرکت به مسافت 
یک کیلومتر زد و همچنین با ران پا در آب در مدت یک دقیقه 

۱۲۰ روپایی زد.
دیگر رکورد رئیس کمیته روپایی ایران دیگر سر زدن در آب به 
مدت یک دقیقه و به تعداد ۱۲۵ عدد بود. ضمن اینکه وی 
توانست مسافتی ۲۰ متری در آب را با ران پا روپایی بزند. 
آخرین رکورد حب درویش ۱۱۳ روپایی در مدت یک دقیقه در 

قایق ثابت بود.
پیش از این رکورددار روپایی جهان با توپ های فوتبال، تنیس 
و تیله حدنصاب های متعددی به صورت رو به عقب بر روی 
پله های برج میلاد، ۳۰ ساعت روپایی با توپ فوتبال و ۱۰ 
ساعت با توپ تنیس ثبت کرده است. او به خاطر مورد آخر که 
توانست ۷۰ هزار بار با توپ تنیس در دبی امارات روپایی بزند 
نامش را در کتاب گینس ثبت کرد. ضمن اینکه حب درویش 
بهشت  تا  عبدالعظیم  کیلومتری حرم حضرت  مسافت ۲۰ 
زهرا)س(، مسافت ۱۷ کیلومتری حرم حضرت معصومه )س( تا 
جمکران، پیست ۲۲۰۰ متری بین المللی »دربندسر« روی برف، 
مسافت میدان فردوسی تا میدان فلسطین و میدان انقلاب تا 

میدان آزادی تهران را بدون استراحت روپایی زده است.
او در کشورهای روسیه و مالزی هم به ثبت رکورد پرداخته 
زده  روپایی  تردمیل  روی  استراحت  بدون  ساعت  یک  و 
است. رئیس کمیته روپایی ایران موفق شده در یک دقیقه 
۱۰۳ روپایی با توپ راگبی، ۱۱۷ روپایی با آدامس، ۹۹ عدد با 
لیموترش، ۱۰۸ تا با شکلات و ۱۰۸ عدد با تراش را به مجموعه 

رکوردهایش اضافه کند.

»رئیس هیات گلف استان البرز« خبر داد:
عباس قنبری در رقابت های گلف 
کشوری در بخش انفرادی اول شد 
باز هم گلف بازان استان البرز خوش درخشیدند و عباس قنبری 
از استان البرز در رقابت های قهرمانی کشور در بخش انفرادی 

اول شد.
رضا عباس زاده رئیس هیات گلف استان البرز بیان کرد: قنبری 
طی دو روز رقابت در مجموع با ۱۵۰ ضربات اسکور نفر اول این 

رقابت ها شد.
وی تصریح کرد: عباس قنبری گلف باز البرزی در اولین روز  

رقابت های قهرمانی کشور در مجموع ضربات اول شد.    
عباس زاده اظهار کرد: به مناسبت هفته وحدت و روز تربیت 
بدنی مسابقات قهرمانی گلف کشور که بزرگترین  رویداد کشوری 
است  طی روز های سه شنبه و چهارشنبه در مجموعه گلف 

ورزشگاه انقلاب تهران برگزار شد.
وی افزود: در این رقابت ها هفت گلف باز شامل ساسان بهادری، 
مهدی شانجانی، عباس قنبری، امیر زوینی، احمد خرم آیی، 
حمید لک و بابک بهادری از استان البرز با رقیبان خود به رقابت 
پرداختند.  وی یادآوری کرد: در دور قبلی رقابت های قهرمانی 

گلف کشور ، تیم البرز در مجموع امتیاز سوم شد.  
با  رقابت ها  این  داد:  ادامه  البرز  استان  گلف  رییس هیات 
شرکت ۱۰۰ گلف باز در قالب ۱۷ تیم از استان های کشور در این 

مجموعه به مدت دو روز به رقابت پرداختند. 

اصغر قلندری

  نویسنده و روزنامه نگار

دیالوگ

رئیس و دبیر قبلی هیاتُ كشتی استان اصفهان از اولین 
به  مبرم  نیاز  به  توجه  با  هیاتُ،  در  ماه های حضورشان 
فکر   به  اصفهان  نقاط شهر  اقصی  در  تمرینی  سالن های 
بازسازی سالن های كشتی ورزشگاه جهان پهلوان تختی و 
پوریای ولی شهید نصر اصفهان بودند، لازم به ذکر است، 
سالن كشتی پوریای ولی شهید نصر یکی از قدیمی ترین 
سالن های كشتی شهر اصفهان، در سال های گذشته با بی 
توجهی و شاید هم باكمبود منابع مالی در شرایط نامناسبی 
قرار گرفته بود، هر چند این سالن میزبان تمرینات كشتی 
گیران اصفهانی بود اما فاقد شرایط استاندارد برای استفاده 

بهینه در تمرینات و میزبانی مسابقات بود.
به همین خاطر با تغییراتی كه در هیأت كشتی استان 
اصفهان صورت گرفت و حضور محمد مجیری در رأس این 
هیأت، اولین اقداماتی كه در برنامه مدیریت جدید كشتی 
شهر اصفهان و شهرستان های این استان پهناور قرار گرفت، 
انجام پروژه های بازسازی و ترمیم سالن های کشتی از جمله 

سالن پوریای ولی شهید نصر بود. 
ابوذر شیرانی دبیر هیاتُ كشتی استان اصفهان در این رابطه 
اظهار می داشت: برای تجهیز سیستم روشنایی سالن و 
امكانات فنی كه در سال های اخیر با مشكل مواجه شده  بود، 
رایزنی هائی انجام شده بود تا  تعمیرات و بازسازی های مورد 

نیاز در این سالن صورت پذیرد.
وی افزود: در سال های اخیر شرایط تمرینی در این مسابقات 

به رغم مشكلات فراهم بود اما امكان برگزاری مسابقات 
وجود نداشت كه امیدوار بودیم تا با رفع مشكلات 
سخت افزاری، امكان استفاده از این سالن نیز فراهم 

شود.
وی از تجهیز خانه كشتی تجدد خبر داد و گفت: 

طبقه اول این مجموعه سالن تمرین و طبقه 
دوم بخش اداری است كه امیدواریم 

شامل  كه  ساختمان  سوم  طبقه 
خوابگاه می باشد نیز تجهیز شود و 
برای میزبانی مسابقات در اختیار 

هیأت قرار گیرد. 
زمین  که  این  ذکر  شایان 
خانه کشتی میرزا علی تجدد 
اصفهان متعلق به اداره کل 

ورزش و جوانان استان بود که به همت برادران تجدد و 
خیران ورزشیار اصفهانی ساخته شد و با حضور وزیر ورزش 
و جوانان وقت آقای گودرزی در اصفهان افتتاح شد وبه 

بهره برداری رسید.
این پروژه ورزشی با مساحتی بالغ بر دو هزار و پانصد متر 
مربع از سال ۱۳۸۸ کار خود را آغاز کرد و در زمانی نزدیک به 
پنج سال ساخته شد که یکی از زیباترین سالن های کشتی 

در سطح کشور می باشد.
هزینه ساخت خانه کشتی تجدد اصفهان بالغ بر یک میلیارد 
و سیصد میلیون تومان بوده و دارای سالن تمرینات کشتی، 

مسابقات محدود، تجهیزات خوابگاهی و هتلینگ است.
سلطان حسینی مدیرکل وقت ورزش و جوانان اصفهان در 
حاشیه افتتاح خانه کشتی گفت: خوشحال هستیم که 
توانستیم از خیران در این زمینه استفاده کنیم زیرا آنها بدون 
چشمداشت به عنوان خیرین ورزشیار برای رشد وتعالی 
ورزش کشوراز هیچ کمکی دریغ نمی  ورزند و درعین حال 
سابقه فرهنگی دارند و در مدرسه سازی گام های مثبت و 

ارزشمندی برداشته اند.
وی افزود: ۴۰ پروژه ورزشی استان اصفهان باکمک همین 
خیران ورزشیار تکمیل وبه مرحله بهره برداری رسیده و به 

صورت رسمی افتتاح گردیده اند.
که  تغییراتی  با  دیماه سال ۱۳۸۷  نخستین  روزهای  در 
در مدیریت هیاتُ کشتی استان اصفهان صورت گرفت و 
دکتر میرزایی به عنوان رئیس و جواد قائدی به سمت دبیر 
هیاتُ کشتی استان اصفهان انتخاب شدند، باتوجه به شیوع 
ویروس کرونا نسبت به ترمیم و تکمیل سالن کشتی پوریای 
ولی ورزشگاه شهید نصر و سالن کشتی واقع در ورزشگاه 
جهان پهلوان تختی اصفهان اقدام نمودند و با حضور استاد 
هاشم قنبری قهرمان ارزنده ایران،  آسیا و پیش کسوتان 
جهان و پهلوان نامی کشتی اصفهان این سالن که به طرز 
بسیار زیبا وآبرومند تجهیز شده بود افتتاح و برای بهره  

برداری در تمرینات و مسابقات داخلی مهیا گردید.
احداث سالن ورزش کشتی در شهر لنجان و 
همچنین افتتاح و بهره برداری از خانه کشتی 
فولادشهر از دیگر اقدامات تاثُیر گذار هیاتُ 
کشتی استان اصفهان را در این مدت زمان 

کوتاه می توان نام برد.
دکتر مصطفی میرزایی رئیس 
استان  کشتی  هیاتُ 
و  درگفت  اصفهان 
گوی تلفنی باخبرنگار 
نیوز  دیوان  روزنامه 
در اصفهان، ضمن 
اقدامات  بیان 
صورت گرفته در 
ترمیم و بازسازی 

سالن های کشتی اصفهان، از واگذاری زمین برای احداث سالن 
کشتی در شهر سمیرم با همکاری شورای شهر و شهردار سمیرم 
خبر داد و گفت: این زمین به تملک اداره کل ورزش و جوانان 
استان اصفهان درآمده و به احداث سالن کشتی اختصاص داده 
شده است که به یاری خدا در اسرع وقت نسبت به ساخت این 
پروژه در شهرستان سمیرم که دارای جوانان مستعد و با انگیزه 

برای کشتی است، اقدام خواهد شد.
میرزایی با بیان اینکه ۲۱ هیاتُ کشتی در سطح استان 
فعالند گفت: ۳هزار و پانصد کشتی گیر در این ۲۱ شهرستان 
سازماندهی شده و تحت پوشش بیمه ورزشی قرار گرفته اند، 
وی افزود: امکان داردتعداد ورزشکاران رشته کشتی بیش از 
این ارقام باشد اما ساماندهی نشده اندو در یک سال گذشته 

تعداد ورزشکاران پنجاه درصد افزایش داشته است.
کمیته های  افزود:  اصفهان  استان  کشتی  هیاتُ  رئیس 
استعدادیابی در شهرستان ها با همکاری آموزش و پرورش 
بسیار فعال شده اند تا با استعدادیابی، علاقمندان به ورزش 
کشتی در سطح مدارس استان را جذب این رشته مدال 

آور نمایند.
از کمبود  اصفهان،  استان  رئیس هیأت کشتی  میرزائی 
منابع مالی سخن گفت و تصریح کرد: مهم ترین مشکلات 
هیأت کشتی استان اصفهان با توجه به تورمی که درسطوح 
مختلف حاکم شده است کمبود منابع مالی است که کفاف 
هزینه های سنگین را نمی دهد و امیدواریم به زودی شاهد 
رونق و بهبود اقتصادی در کشورمان باشیم تا هیأت های 
ورزشی از جمله کشتی بدون دغدغه مالی دراجرای برنامه ها 

تمرکز بیشتری داشته باشند.
دکتر میرزایی رئیس هیأت کشتی استان اصفهان در پایان 
پیرامون عملکرد هیأت در راستای شرکت در مسابقات، کار 
زیر بنائی  و پایه سخن گفت وافزود: درسته که در طول 
نزدیک به دو سال گذشته که ویروس کووید ۱۹ دراصفهان 
افزایش داشته،  برای حفظ سلامتی نونهالان و نوجوانان 
در رقابت های قهرمانی کشور شرکت نداشتیم امابا توجه به 
خارج شدن اصفهان از وضعیت قرمز و ایجاد شرایط مطلوب، 
به فعالیت های کار پایه و سازندگی اشتغال داشتیم و با 
آمادگی بیشتری برای برگزاری مسابقات استانی و حضور 
مستمر رده های سنی نونهالان،  نوجوانان و جوانان در 
مسابقات قهرمانی کشورحضور خواهیم یافت و انشاالله در 
زمینه قهرمان پروری و میزبانی رقابت های کشوری و بین 

المللی نیز پیشقدم خواهیم شد.
مجموعه نشریه دنیای هوادار، در گذشت پدر گرامی آقای 
جواد قائدی دبیر هیأت کشتی استان اصفهان را تسلیت 
گفته و از درگاه خداوند برای آن مرحوم علو درجات و رحمت 

واسعه و برای بازماندگان صبر جمیل مسئلت دارند.
شایان ذکراینکه هیاتُ کشتی استان اصفهان در سال ۱۳۹۸ 
به عنوان هیاتُ نمونه استان ودر سال ۱۳۹۹ به عنوان هیاتُ 

نمونه کشور برگزیده شد.

»رئیس هیات کشتی استان اصفهان« در گفت وگو با »دنیای هوادار« مطرح کرد:

مرمت و بازسازی سالن های کشتی شهيد نصر و تختی اصفهان در اولویت بود

تاتامی

دوره  سومین  از  اول  روز  رقابت های 
مسابقات بین المللی تکواندو آزاد آسیا در 
گروه مردان، با قهرمانی هوگوپوشان ایرانی 
مسابقات  دوره  سومین  رسید،  پایان  به 
بین المللی تکواندو آزاد آسیا در گروه مردان 
از روز سه شنبه ۲۷ مهرماه در تهران آغاز و 
به مدت دو روز ادامه خواهد داشت، این 
دوره از رقابت ها با حضور ۱۹۲ تکواندوکار 
از هشت کشور افغانستان، ایران، پاکستان، 

ترکیه، روسیه، عراق، لبنان و هند در حال 
برگزاری است.روز سه شنبه و در روز دوم 
رقابت های گروه مردان، مبارزات اوزان ۵۴-، 
۶۳، ۶۸- و ۸۷- کیلوگرم پیگیری شد که 
سکوی  بر  توانستند  ایرانی  تکواندوکاران 

قهرمانی بایستند.
اسامی مدال آوران به شرح زیر است:

وزن ۵۴- کیلوگرم:
۱- مهدی حاجی موسایی )ایران(

۲- انس کاپلان )ترکیه(
۳- سروش حسینی )ایران( - امیررضا متولد 

شهرستانی )ایران(
وزن ۶۳- کیلوگرم:

۱- پاشا عطاردی )ایران(
۲-ابوالفضل قشقایی )ایران(

امیرحسین   - )ایران(  بزرگی  عرفان   -۳
محمدخانلو )ایران(
وزن ۷۴- کیلوگرم:

۱- سیدامید حسینی )ایران(
۲- امیرحسین بیضایی )ایران(

هادی   - )ایران(  شوب  بزرگی  دانیال   -۳
خالقیان )ایران(

وزن ۸۷- کیلوگرم:
۱- حسن بشیری )ایران(
۲- مهدی جلالی )ایران(

۳- علی نجفی )ایران( - کریم سام دلیری 
)ایران(

مسابقات آزاد آسیا ۱G است و به دارندگان 
مدال طلا، نقره و برنز به ترتیب ۱۰، ۶ و ۳.۶ 
امتیاز در راستای افزایش رنکینگ المپیک 

تعلق می گیرد.

در مسابقات بین المللی تکواندو آزاد آسیا؛

مردان سکونشین روز اول مسابقات تکواندو آزاد آسیا مشخص شدند

هنرنمایی »رکورددار روپایی جهان« در مازندران!

اسکن کنید
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ورزشی
افزایش سهمیه خارجی ها در لیگ قهرمانان آسیا قطعی نیست!

افزایش سهمیه حضور خارجی ها در تیم های حاضر در لیگ قهرمانان آسیا در جلسه آتی کمیته 
اجرایی کنفدراسیون فوتبال آسیا مورد بررسی قرار می گیرد، این طرح در حال آماده سازی از سوی 
کمیته مسابقات است و به زودی به اعضای کمیته اجرایی ارایه خواهد شد تا در مورد آن تصمیم 

گیری شود، اما اکنون این طرح مصوب نشده و قطعی نیست.

فوتبال ایران سالیانی است که احوال غریبی دارد؛ درست بیست 
و یک سال از »حرفه ای شدن« لیگِ فوتبال کشور می گذرد، اما 
دیگر با ارفاق هم فوتبال حرفه ای ما، از کیفیتِ مطلوبی برخوردار 
ایران هم سالیانِ  نیست و شوربختانه نماینده های فوتبال 
مدیدی است که هیچ حرفی را در سطح آسیا برای گفتن ندارند.
در شرایط فعلی، چندین سال است که کیفیت فوتبالِ ایران به 
نرخ ارز وابسه شده است، هر فصل تعدادی از بهترین بازیکنان 
و استعدادهای لیگ برتر به کشورهای مختلف کوچ می کنند 
و کندی روند ستاره سازی در فوتبال  کشور نیز موجب شده، 
هرساله بالاترین سطح فوتبال ایران از نعمتِ بازیکنان باکیفیت 

بی بهره بماند و خالی از ستاره شود.
و  قایدی  مهدی  نوراللهی،  احمد  از  بیستم،  لیگ  پایان  در 
محمدحسین کنعانی زادگان و محمد نادری گرفته تا، احسان 
حاجی صفی، محمد محبی، پیام نیازمند و... راه شان را از لیگ 

ایران جدا کردند و هر یک با دلیلی یکسان که آن را »پیشرفت« 
می خواندند، راهی لیگ های کشورهای مختلف شدند، این 
اتفاق در لیگ های نوزدهم، هجدهم و... هم رنگ تکرار گرفت 
و این چرخه، سطحی کیفی فوتبال ایران را تحت تاثیر قرار 

داده است.
اما ارتباط صعودِ نرخ ارز و نزول کیفیت در فوتبال ایران، از 
آن جایی است که بهترین بازیکنان لیگ برترمان، هر ساله 
با اهدافی چون پیشرفت فنی و درآمدزایی راهی کشورهای 
مختلف می شوند و این موضوع زمانی رنگ حقیقت به خود 
می گیرد که مقصد غالبِ بهترین های لیگ ایران کشورهای 
است،  بوده  جهان  حرفه ای  فوتبال  دو  نهایتا  یا  سه  درجه 
موضوعی که افزایش ثانیه ای نرخِ ارز و اختلاف چشم گیر درآمد 
بازیکنان در فوتبال داخل و خارج را به مهم ترین برهان برای 
لژیونر شدن در فوتبال ایران تبدیل شده است، گرچه در این 

مقوله، استثنا هایی نیز وجود دارد.
اما حتی با در نظر گرفتن این موضوع که غالب ترکیبِ اصلی 
تیم ملی را بازیکنان لژیونر تشکیل می دهد، بی ستاره شدن 
لیگ برتر، تاثیر مستقیمی با نزول سطح کیفی تیم ملی هم 
خواهد داشت، زیرا پشتوانه اصلی تیم های ملی در سراسر 
جهان فوتبال، »چرخه بازیکن سازی لیگ های داخلی« است و 

این موضوع زنگ خطر و هشداری برای تیم ملی خواهد بود.
اما بنا بر دلایل متعددی که صرفا به »اقتصادِ ورشکسته فوتبال 

ایران« بازمی گردد، لیگ برتر هیچگاه توانایی جایگزین کردن 
ستاره های مهاجرش را نداشته و ندارد، نه با خرید بازیکنان 
باکیفیت خارجی این خلا پُر شدنی است و نه اکثر بازیکنان 
داخلی ظرفیت ستاره شدن را ندارند، زیرا با وضعیت مالی 
تیم های فوتبال ایران و قوانینِ تازه  مالیاتی، هیچ به اصطلاح 
تاپ پِلیِری در فوتبال ما حضور نمی یابد و فقط، یک مشت 
در  حقوقی  پرونده های  و  خارجی  بی کیفیت  غالبا  بازیکن 
دادگاه های بین المللی ورزش روی دست ما باقی خواهد ماند.

به هر جهت وقتی لیگِ ما بازیکنان باکیفیت داخلی و خارجی 
ندارد، تیم های بزرگ فوتبال ما هم »مدعی« و »قدرتمند« 
نخواهند بود، حال باید به یک نکته مهم توجه کنیم، آن هم 
سطحِ نمایندگان فوتبال ایران در رقابت های آسیایی است! 
جایی که گویا دیگر حتی نمی توانیم به موفقیت ایرانی ها در 

فوتبال آسیا فکر کنیم.
سوءمدیریت  های تمام نشدنی فوتبال ایران، از اصلی ترین دلایل 
ناکامی تیم های فوتبالِ ماست، استقلال که سالیانی است 
در یک چرخه باطل بحران های مدیریتی دست و پا می زند 
و در لیگ خودمان هم چندان توفیق نداشته است، سپاهان 
و تراکتور هم در حد و اندازه های قهرمانی آسیا نبوده اند، اما 
پرسپولیس چند سالی است که با فراهم بودن زیرساخت های 
حرفه ای باشگاهی برای رسیدن به موفقیت، دو بار به فینال 
یعنی  اصلی  به هدف   اما هیچ گاه  است،  رسیده  آسیا هم 

قهرمانی نرسید و حالا از تکرار ناکامی آن ها، می توان به این 
نتیجه رسید که جام قهرمانی آسیا به این زودی ها به ایران 
نمی آید، یقینا شرایط پرسپولیس نمونه ای بارز از وضعیت 
اسفناکِ فوتبال ماست، ننگ است که حتی قهرمان پنج دوره 
فوتبال ایران توانایی رقابت  با رقیب های عربی و شرقی را ندارد، 
چه برسد به مابقی تیم های ما، که حتی از حداقل های فوتبال 

حرفه ای هم محروم هستند.
بدون شک، لیگ بیست و یکم کم ستاره تر از لیگ بیستم 
خواهد بود، قطعا همان طور که اشاره شد، کیفیت لیگ برتر در 
این فصل تحت تاثیر این موضوع قرار خواهد گرفت، حال تنها 
می توان به این موضوع اشاره کرد که این فصل هم موفقیت 
نمایندگان ایران در آسیا چیزی جز »رویابافی« نخواهد بود، به 
علت اینکه نه در زمین مسابقه ابزار رقابت با حریفان را داریم 
و نه در مقوله های سخت افزاری حرفی برای گفتن داشته ایم 
و خواهیم داشت، البته این »دیپلماسی ورزشی« زیرِ صفرمان را 

هم جزء علل ناکامی های احتمالی آینده درنظر بگیرید.

یکی از قشنگ ترین قصه های والیبال ایران طی سال های 
اخیر از لیگ ملت های ۲۰۲۱ آغاز شد؛ جایی که سرمربی وقت 
تیم ملی یعنی ولادیمیر آلکنو دست به یک جوان گرایی جالب 
زد و در نهایتا صابر کاظمی یکی از بهترین نتیجه های این کار 

بود؛ البته احتمالا بهترین آن ها.
صابر در لیگ ملت ها یکی از بهترین های ایران بود که مزد 
این درخشش حضور در لیست تیم ملی ایران برای مسابقات 
المپیک بود. این ستاره ۲۲ ساله در توکیو نیز هر گاه که 
به کار گرفته شد، درخشان عمل کرد اما اوج کار کاظمی 
مسابقات آسیایی و بعد از آن جام باشگاه های آسیا بود؛ 
جایی که او با وجود مصدومیت عملکرد حیرت انگیزی را 
از خود به نمایش گذاشت و ارزشمندترین بازیکن هر دو 

تورنمنت لقب گرفت.
صابر که مصاحبه خاصی در این مدت انجام نداده بود حالا 
حرف های جذابی را در گفت و گویی مطرح کرده که در اینجا 

می توانید مشروح آن را بخوانید.

سلام صابر عزیز، خوشحالم که با تو صحبت می کنم، اول از 
همه در مورد این چند ماه فوق العاده که پشت سر گذاشتی 
صحبت کن؟ تو در ۲۲ سالگی محبوبیت خاصی بین مردم 

پیدا کرده ای.

صابر کاظمی: واقعا در این چند ماه خیلی فشار روی من 
بود و اصلا تایم برای استراحت نداشتم. خیلی میترسیدم 
خدایی نکرده دچار مصدومیت بشوم ولی من عاشق مردمم 
هستم و واقعا دوست دارم همیشه بتوانم خوشحال شان کنم 
و همیشه در هر شرایطی هرچی توان دارم برای برد تیمم 

می گذارم.

فکر می کنم شروع درخشش تو لیگ ملت ها بود؛ جایی 
که بعد از مصدومیت امیر غفور به بازیکن ثابت تیم ملی 
تبدیل شدی و آقای آلکنو هم اقبال زیادی برای استفاده از 

تو نشان داد.

در  توانستم  که  افتاد  اتفاق  من  برای  خوبی  فرصت  بله 
این مسابقات بازی کنم و خدا را شکر می کنم که توانستم از 
اعتمادی که به من کردند به نحو احسنت استفاده کنم و خودم 
را ثابت کنم. اقای الکنو مربی بسیار بزرگی هستند و من خیلی 

چیزها از ایشان یاد گرفتم.

تجربه حضور در المپیک چطور بود؟

رفتن به المپیک و بازی کردن در این رویداد بزرگ ورزشی 
در دنیا  قطعا آرزوی هر ورزشکاری هست و من هم واقعا 
خوشحال شدم از این اتفاق و حس خیلی خوبی داشتم ولی 
ای کاش می توانستیم نتیجه بهتری بگیریم هرچند تمام 
تلاش مان را کردیم ولی متاسفانه نشد که بشود، من خیلی 

امید دارم به والیبال ایران که حتما در المپیک بعدی 
نتیجه ی خیلی بهتری بگیریم.

اوج کار تو مسابقات آسیایی بود که توقف ناپذیر 
بودی و آن جا بیش از قبل خودت را در دل مردم 

جا کردی.

قهرمانی در مسابقات آسیایی واقعا لذت بخش بود. 
برای جبران  ای  ناراحت کننده  از یک طرف حس 

نتیجه المپیک  داشتیم و از طرف دیگر 
خوشحال بودیم که با قهرمانی می تونیم 

دل مردم را دوباره شاد کنیم و واقعا 
در تمرینات قبل مسابقات از جان 

و دل مایه گذاشتیم، هم دل 
شدیم و متعهد به بازگشت 

با قهرمانی.

تودر دو بازی آخر تیم 
ملی با مصدومیت 
بازی کردی، حتی 
علی اصغر مجرد 

می گفت هنگام بالا پایین پریدن خون در دهانت
 جمع می شد.

واقعا برایم مهم نبود و فقط دوست داشتم که برنده از زمین 
بیرون بیایم.

در پایان بازی ها هم که به عنوان ارزشمندترین بازیکن 
مسابقات معرفی شدی.

بازیکن  ترین  ارزشمند  آدم  که  است  خوبی  خیلی  حس 
مسابقات بشود. من همیشه تورمنت های والیبال رو نگاه می 
کردم و اخر مسابقات که بازیکنان برتر در هر پست را اعلام 
می کردند واقعا دلم می خواست یک روزی من هم بهترین 
باشم، وقتی بعد بازی قهرمانی اسم من را صدا زدند به 
عنوان ارزشمند ترین بازیکن مسابقات، خیلی 
خوشحال شدم در آن لحظه فقط خدا را 
شکر کردم و این افتخار هم تقدیم می 

کنم به مردمم و طرفادارانم.

بعد از آسیایی همه انتظار داشتند که 
تو استراحت کنی اما مشخص شد قرار 
است با تیم سیرجان به جام باشگاه های 

آسیا بروی؛ مردم نگران وضعیتت 
بودند، این یک ریسک بزرگ نبود؟

درستش این بود که 
باید استراحت می 
را  بدنم  کردم و 
می  ریکاوری 
این  کردم ولی 
که  دوسالی 
بازی  سیرجان 
مدیون  کردم 
ها  سیرجانی 
که  که  بودم 

توانستم دوباره به اوج خودم برگردم و وظیفه ام این بود که 
برایشان بازی کنم و کمک کنم  و به این قهرمانی برسیم و 
مردم سیرجان را خوشحال کنم. دکتر فرهادی این مجوز را به 
من داده بود که می توانم بازی کنم و با دکتر سیرجان اقای 
سعادت مهر هماهنگ کرده بودند که آسیب را رفع کنند و این 

اتفاق هم افتاد.

خیلی ها از تو انتظار داشتند که اگر درد داشتی خودت
 اعلام  کنی.

می گویم که  دردم سطحی بود و خدا را شکر که رفع شد 
ولی اگر می دانستم درد پایم شدید بود، قطعا اگر خودم هم 
میخواستم بروم باشگاه سیرجان این را قبول نمی کرد و یک 

نفر به جای من جایگزین می کرد.

سقف آرزوی صابر کاظمی کجاست؟ چه زمانی تو را در اروپا 
می بینیم.

من تمام تلاش خودم را می کنم که بهترین بازیکن جهان شوم 
وبه خودم اینقدر اعتماد دارم که مطمئن هستم این اتفاق رخ 
دهد. امسال از لیگ ایتالیا و لهستان پیشنهاد داشتم اما با 
چند تا از بازیکنان باتجربه تیم ملی صحبت کردم این تصمیم 
را گرفتیم که امسال لیگ ایران بازی کنم وقطعا سال اینده 

لژویونر خواهم شد.

از کار با آقای بهروز عطایی برای مان بگو و این که آیا ما می 
توانیم با ایشان در سطح جهانی موفق شویم؟

آقای عطایی یکی از بهترین مربیان ایران است، همانطور که در 
آسیا قهرمان شدیم در آینده هم می توانیم نتیجه خوبی کسب 

کنیم. فقط زمان لازم است.

و سوال آخر، الگوی ورزشی خاصی داری؟

الگوی خاصی ندارم ولی سبک بازی اندرسون، پشت خط زن 
امریکا را دوست دارم.

داستان جلد

توپ و تور

نه کیفیت داریم و نه امکانات؛

چرا »بازنده« بودیم و می مانیم!؟

»صابر کاظمی« رویای بزرگ خود را فاش کرد؛

تلاشم این است که بهترین بازیکن جهان شوم

محمدرضا ولی زاده

  دبیر تحریریه
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اخـــبــار  کـــــوتاه

احتمال صدور حکم ۵ سال زندان برای بنزما
با وجود آن که بنزما در قضیه زورگیری جنسی از والبونا تبرئه شد اما هنوز 

دادگاهی او کاملا به پایان نرسیده است، مارکا نوشت قرار است که 
بنزما روز)چهارشنبه( در دادگاه جنایی فرسای حاضر شود در صورتی 

که بنزما در این قضیه محکوم شود به ۵ سال زندان و پرداخت ۷۵ 
هزار یورو محکوم خواهد شد.

محمدی سرپرست تیم فوتبال زیر ۲۳سال شد
محمد محمدی دروازه بان اسبق تیم ملی فوتبال ایران و باشگاه های استقلال و 

پرسپولیس به عنوان سرپرست تیم فوتبال زیر ۲۳ سال انتخاب شد، تیم زیر 
۲۳ ایران در مرحله مقدماتی رقابت های قهرمانی آسیا، در گروه B با تیم های 

نپال، تاجیکستان و لبنان همگروه است. این رقابت ها از سوم لغایت نهم 
آبان ماه به میزبانی تاجیکستان در شهر دوشنبه برگزار می شود.

به یک دلیل موافق برگزاری دو سال یک بار جام جهانی هستم
رئیس فیفا درباره برگزاری جام جهانی هر دو سال یک بار گفت: من با این 

ایده موافق هستم چرا که سطح رقابت را بسیار بالا می برد و باعث 
می شود تا شور و هیجان بیشتری هم به وجود آید. اگر هر دو 

سال یک بار این رقابت را برگزار نکنیم ۲۴ سال طول می کشد تا 
نوبت میزبانی به یک قاره برسد و این زمان زیادی است.

تهران قهرمان مسابقات کبدی قهرمانی کشور زنان شد
فینال مسابقات قهرمانی کشور کبدی زنان ایران میان تیم زنان تهران 

و تیم شگفتی ساز این دوره قزوین بود که با نتیجه ۳۲ بر ۲۹ 
به سود تهران به پایان رسید و تیم تهران بر سکوی قهرمانی 

ایستاد، تیم های مدعی سیستان و گلستان به طور مشترک 
عنوان سوم را به دست آوردند.

بردِ طلایی سپاهان در گام نخست
شاگردان نویدکیا با پیروزی برابر مس رفسنجان، گام نخست در لیگ برتر را 

محکم برداشتند، تیم های فوتبال سپاهان اصفهان و مس رفسنجان در 
هفته نخست لیگ برتر در ورزشگاه نقش جهان به مصاف یکدیگر رفتند 

که شاگردان نوید کیا با دو گل توانستند یک پیروزی خانگی مهم به 
دست آورند و گام نخست در لیگ را محکم بردارند.

لیگ عراق هم با تماشاگر شد
سایت »اسپورت« عراق خبر داد با تصمیم وزارت ورزش این کشور قرار شد 

در فصل جدید لیگ برتر این کشور تماشاگران با رعایت پروتکل های 
بهداشتی در ورزشگاه حاضر شوند. طبق اعلام این رسانه عراقی قرار 

است بازی های این فصل لیگ عراق با ظرفیت ۳۰ درصدی ورزشگاه 
ها با حضور تماشاگران برگزار شود.

پدیده مقابل آلومینیوم اراک متوقف شد
تیم فوتبال پدیده خراسان در چهارچوب هفته نخست بازیهای لیگ برتر 

فوتبال، روز سه شنبه در مقابل مهمان خود تیم آلومینیوم اراک با 
تساوی بدون گل متوقف شد، نخستین دیدار خانگی پدیده 

خراسان روز سه شنبه در حالی در ورزشگاه امام رضا)ع( مشهد 
رقم خورد که این تیم فقط سه فوتبالیست روی نیمکت داشت.

روسیه هم حریف دختران هاکی ایران نشد
تیم ملی اسکیت هاکی روی یخ بانوان که با حمایت باشگاه فرمانیه 

در مسابقات باشگاهی امارات حضور پیدا کرده، پس از پیروزی در 
دیدار نخست، توانست در دیدار دوم نیز تیم قدرتمند روسیه را 

با نتیجه پر گل ۴ بر ۲ شکست دهد، روز چهارشنبه نیز دو بازی 
با تیم های روسیه و امارات انجام خواهند داد.

نساجی لیگ بیست ویکم را برد آغاز کرد
نخستین دیدار لیگ بیست ویکم عصر روز سه شنبه و از ساعت ۱۵:۳۰ بین 

نساجی و فجر سپاسی شیراز در استادیوم شهدای ساری برگزار شد 
که در پایان تیم فوتبال نساجی مازندران موفق شد حریف شیرازی 

خود را ۱ - ۰ شکست دهد، کریم اسلامی تک گل مازندرانی ها را 
به ثمر رساند.

باشگاه استقلال به سقف ۱۰۰۰ میلیاردی با کارگزار جدید می رسد؟
طبق گزارشی که درباره فسخ قرارداد با کارگزار قبلی و هم چنین گزارشی که از 

کارگزار جدید در جلسه روز دوشنبه هیات مدیره باشگاه استقلال ارائه شده 
است، آجرلو برای کارگزار جدید مبلغ ۵۰۰ میلیارد تومان کف قرارداد 

تعیین کرده است، همچنین سقف مبلغ قرارداد تعیین شده چیزی 
حدود ۱۰۰۰ میلیارد تومان است.

پیکان و نفت مسجدسلیمان به تساوی رضایت دادند
در هفته نخست از بیست و یکمین دوره لیگ برتر فوتبال باشگاه های ایران، 

پیکان در ورزشگاه شهدای قدس میزبان شاگردان فراز کمالوند در نفت 
مسجدسلیمان بود که این دیدار با تساوی صفر بر صفر به اتمام 

رسید، هر دو نیمه این دیدار، شرایط فنی چندان مناسبی نداشت و 
با تساوی بدون گل همراه شد.

مشعل المپیک زمستانی پکن روشن شد
مشعل المپیک بازیهای زمستانی آینده در پکن در یونان روشن شد، 

همراه با اعتراضات تظاهرکنندگان علیه چین، مشعل المپیک برای 
بازی های زمستانی در پکن روشن شد. همانطور که تلویزیون 

دولتی یونان ERT نشان داد، مشعل روز دوشنبه با کمک آینه 
مقعر و اشعه خورشید در محل باستانی المپیا روشن شد.

۸ شاکی در آستانه بازگشت به استقلال!
مجتبی جباری طی روزهای گذشته یکی دو بار با مصطفی آجورلو مدیرعامل 

باشگاه استقلال درباره مدیریت آکادمی صحبت کرده و به نظر می رسد 
گزینه نهایی آبی ها برای آکادمی است. با این تفاسیر اگر مشکل 

خاصی رخ ندهد شاهد آن خواهیم بود که جباری به زودی ریاست 
آکادمی را برعهده بگیرد.

آمادگی آموزش و پرورش برای استخدام مدال آوران کُشتی نروژ
علیرضا کاظمی؛ در جلسه ای که با حضور رئیس فدراسیون کشتی، برگزار شد، از 

آمادگی وزارت آموزش و پرورش، برای استخدام مدال آوران مسابقات جهانی 
کشتی نروژ بر اساس توصیه رهبر معظم انقلاب و  همچنین بند ۳  تفاهم 

نامه بین آموزش و پرورش و فدراسیون کشتی خبر داد و اظهار کرد: باید 
قدردان تلاش های صادقانه فدراسیون کشتی باشیم.

خطر از بیخ گوش استقلال گذشت؟
لی اندرو پادوانی مدافع سابق استقلال به فیفا شکایت کرده و می خواهد 

هر طور شده 9 میلیون دلار از آبی ها بگیرد. او معتقد است چون در 
استقلال قطع نخاع شده، می تواند این غرامت را بگیرد. ظاهرا تلاش 

های او فعلا بی نتیجه مانده و فیفا تائید کرده استقلال تنها طلبش 
را پرداخت کند.

انتخاب ۲ نماینده کاراته ایران در رقابت های آسیایی و جهانی
در وزن منفی ۵۵ کیلوگرم، پوریا اقدسی، جواد رنجبر و بهنام دهقان زاده با 

یک دیگر به رقابت پرداختند که در نهایت پوریا اقدسی موفق شد در 
این وزن عضو تیم ملی شود، در وزن منفی ۷۵ کیلوگرم، علی اصغر 

آسیابری و الیاس محمد زاده به رقابت پرداختند که در نهایت علی 
اصغر آسیابری موفق شد در این وزن عضو تیم ملی شود.


